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VERSLAG 

VERGADERING COMMISSIE 1  
van donderdag 26 september 2019 om 19:30 uur 

 
Aanwezig: Moelans Paul - voorzitter 
Peeters Dominique, Segers Peter, El Yakhloufi Achraf, Der Kinderen Annemie,  Van Lommel Reccino, Peter 
Janssens, Debondt Luc, Van Litsenborg Guy, Voordeckers Bart – raadsleden 
Paul Van Miert - burgemeester 
Francis Stijnen - schepen 
Van Rompuy Jan - commissiesecretaris 
Verontschuldigd: Dierckx Jeff, Schafraet Wout  - raadsleden 
 
Waren eveneens aanwezig 
Kurt Persegael - raadslid, 
Filip Buijs -Aalgemeen directeur, 
Joris Van Gool - Strategie en beleid, 
Els Geudens - Strategie en beleid, 
Marc Boeckx - Stadsregio, 
Luc Sels - Commissaris van politie, 
Bob Raets - Preventiedienst, 
Leen Dockx  - Preventiedienst, 
Luc Faes - Zonecommandant HVZ, 
Pers, 
Publiek. 
 
Reccino Van Lommel merkt op dat Peter Janssen een vraag over zwerfvuil had ingediend voor deze commissie 
en deze doorgegeven werd aan commissie 4. Het ging volgens Reccino van Lommel op de voorbije 
gemeenteraad over het preventieve luik en nu politioneel en dus voor commissie 1 tenzij de politie niet meer tot 
de bevoegdheid van de burgemeester valt. Hij betreurt dit en heeft geen zin meer om nog vragen op een 
commssie te agenderen, men heeft het blijkbaar liever op een gemeenteraad. 

Voorzitter Paul Moelans merkt op dat de vraag voor 3/4 over preventie ging. Sluikstorten wordt door 
Stadsbedrijven behandeld en zij zullen dit allemaal gedetaillieerd komen toelichten op commissie 4. 

Reccino Van Lommel neemt acte en vindt dit spijtig. 
Burgemeester Paul Van Miert merkt op dat gezien de vraagstelling het ook een opmerking was van schepen 
Marc Boogers om dit zop commissie 4 te behandelen. 
Burgemeester Paul Van Miert heeft cijfers die hij ook op commissie 4 wil komen toelichten, puur cijfermatig. Hij 
voegt er aan toe dat leden van het college mekaars vragen kunnen beantwoorden en verwijst naar het parlement 
waar dit meermaals gebeurt. 
Reccino Van Lomme wil toch oproepen om zoveel mogelijk toelihting te geven op de eigen commissie. 
 
Goedkeuring verslag vorige vergadering 
Het verslag van de vorige vergadering wordt goedgekeurd. 
 
Stand van zaken opmaak Strategisch Meerjarenplan 
Aan de hand van een ppt (zie bijlage) geven Filip Buijs en Joris Van Gool toelichting bij dit punt. 
Bart Voordeckers merkt op dat de adviesraden in de loop van de maand oktober zullen bevraagd worden. Hij 
vraagt wanner het politiek proces zal gevoerd worden. 

Schepen Francis Stijnen verduidelijkt dat het niet de bedoeling is om alles plots op de gemeenteraad te 
brengen. Er moet nog bekeken worden hoe alles best in zijn werk zal gaan. Het is ook de bedoeling om 
de adviezen van de adviesraden er zeker bij te nemen. 

Bart Voordeckers stelt voor om enkel dit punt op de gemeenteraad van december te plaatsen zonder andere 
punten.  
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Schepen Francis Stijnen deelt mee dat er altijd nog wel punten zullen zijn die ook op die gemeenteraad 
zullen moeten komen. Wat specifiek het meerjarenpan betreft denkt schepen Francis Stijnen om het 
financieële alvast te brengen op een verenigde commissie en de deelaspecten op de andere 
commissies. 

 
Toelichting politie berichtgeving intimidatie scholieren op de Markt 
Aan de hand van een ppt (zie bijlage) geeft Luc Sels toelichting bij dit punt. 
Bart Voordeckers is blij met deze toelichting. Alles werd goed en duidelijk toegelicht en hij merkt geen link met het 
asielcentrum. Over het verhaal in verband met kleding en geaardheid in het artikel heeft hij vanavond niets 
gehoord. Indien het wel zo zou zijn, dan was het wel fundamenteler. 

Luc Sels wijst er op dat het om een dossier met minderjarigen gaat, maar er geen aanwijzingen zijn 
richting asielcentrum. 

Reccino Van Lommel heeft een gelijkaardige vraag. Hij vindt het alleszins goed wat de politie en anderen heeft 
gedaan en hun tussenkomsten lonen. Kort op de bal spele is volgens hem positief. 
Reccino Van Lommel las in de pers dat vanuit de politie werd gemeld dat bij het begin van het schooljaar vaker 
gepatrouillieerd wordt. 

Luc Sels verduidelijkt dat bij het bein van het schooljaar, en dit reeds vele jaren, zowel 's morgens als 's 
avonds gepatrouillieerd wordt voornamelijk naar verkeer toe, maar alles wordt wel meegenomen. 

Reccino Van Lommel vraagt welke kwaliteit camerabeelden geven, zijn  deze duidelijk? 
Camerabeelden helpen. Dit kan gezichtserkenning zijn, maar bijvoorbeeld ook kledij. 

Reccino Van Lommel vraagt of de scherpte van de beelden goed is. 
De politie kan er mee verder; Het is logisch dat alles beter kan. 

Reccino Van Lommel vraagt of men nog verder gat investeren. 
In onze zone is reeds heel veel geinvesteerd op gebied van camer's, meer dan in eender welke andere 
zone. Uiteindelijk is alles in Turnhout ooit gestart, wat velen vaak niet (meer) weten. 

Reccino Van Lommel stelt vast dat er toch een onveiligheidsgevoel is bij jongeren. 
Burgemeester Paul Van Miert merkt op dat het de partij van Reccino Van Lommel is die dit verkondigt. 
Hij voegt er aan toe dat dingen die openbaar niet kunnen gezegd worden, dan maar op facebook 
geplaatst worden. 

Reccino Van Lommel reageert boos: draai het maar om, burgemeester. Bekijk de stadsmonitor maar eens over 
het veiligheidsgevoel. 

Burgemeester Paul Van Miert vraagt geirriteerd aan Reccino Van Lommel of dit voorval gebruikt werd of 
niet. 

Reccino Van Lommel merkt op dat er al jaren een probleem is en stelt vast dat de burgemeester dit niet onder 
contole krijgt. Hij voegt er aan toe dat hij ziet hoe de burgemeester men hen omgaat. 

Burgemeester Paul Van Miert verduidelijkt met klem dat de politie alles doet wat ze kan maar stelt vast 
dat de partij van Reccino Van Lommel de zaken omdraait. 

Reccino Van Lommel stelt, eveneens geirriteerd, vast dat de burgemeester vindt dat er geen probleem is. Hij 
verhoogt zijn stem terwijl hij zegt: u wil boel, burgemeester? U krijgt het. 
Voorzitter Paul Moelans vraagt om dit punt te beëindigen en merkt tegenover Reccino Van Lommel op dat hij zijn 
punt heeft gemaakt en het nu gedaan is. 
Reccino Van Lommel merkt op dat hij zijn punt niet heeft kunnen maken. 
Leen Dockx geeft aan de hand van een ppt (zie bijlage) nog een overzicht van de initiatieven van de 
preventiedienst. 
Reccino Van Lommel is van mening dat preventie belangrijk is en dankt de poliie om onder meer door kort op de 
bal te spelen, ook in burger aanwezig te zijn en het gebruik van camera's. Dit is voor hen de enige oproep die hij 
wil doen. 
Voorzitter Paul Moelans is van mening dat dit niet de enige partij is die dit vraagt. 
Achraf El Yakhloufi benadrukt dat de schoolspotters alvast prachtig werk leveren en dankt iedereen voor zijn  / 
haar inzet wat Turnhout een veilig gevoel geeft. 
 
Stadsregio Turnhout - Jaarrekening 2018 
Aan de hand van een ppt (zie bijlage) geeft Marc Boeckx toelichting bij dit punt. 
 
Hernieuwing van de subsidieovereenkomst tussen de federale overheid en Stad Turnhout betreffende de 
GAS-bemiddeling 



 

Verslag vergadering Commissie 1 van  26 september  2019 3 / 3 
 

Aan de hand van een ppt (zie bijlage) geeft burgemeester Paul Van Miert toelichting bij dit punt. 
 
Intergemeentelijke samenwerking discipline 5 (bij crisis) 
Aan de hand van een ppt (zie bijlage) geeft burgemeester Paul Van Miert toelichting bij dit punt. 
Bart Voordeckers vraagt of Stad Turnhout ook Twitter gebruikt. Hij denkt dat dit een goede manier is om duidelijk 
te communiceren en vraagt om dit alleszins mee te nemen. 

Burgemeester Paull Van Miert is van mening dat in dergelijke situaties inderdaad nuttig kan zijn. Hij zal 
hierover overleggen met schepen Jan Van Otten. 

 
Aankoop voor algemeen nut Oude Vaartstraat 173 
Aan de hand van een ppt (zie bijlage) geeft burgemeester Paul Van Miert een korte toelichting bij dit punt. 
 
Leiseinde 48 – addendum huurovereenkomst 
Aan de hand van een ppt (zie bijlage) geeft burgemeester Paul Van Miert een korte toelichting bij dit punt. 
Reccino Van Otten vraagt hoe groot deze ruimte is. 

De hal heeft een oppervlakte van 494 m². 
 
Overzicht van het aantal gasboetes en retributies gedurende het eerste semester van dit jaar 
Aan de hand van een ppt (zie bijlage) geeft schepen Francis Stijnen een korte toelichting bij dit punt. 
Reccino Van Lommel vraagt hoe deze cijfers evolueren. 

Dit zal moeten opgevraagd worden. 
 
Vraag van raadslid Peter Janssens: 
Brandveiligheid toren Turnova 
De brandweerladder die in onze brandweerzone ter beschikking is, kan een maximale hoogte bereiken van 27 
meter. Het gebouw is echter veel hoger, waardoor deze ontoereikend zou zijn bij noodgevallen. 
Zijn er stijgleidingen voorzien? 
Werd er een actieplan uitgewerkt voor gevallen waarin er sprake is van een noodtoestand? Zo ja, graag een 
inhoudelijke toelichting.  
Aan de hand van een ppt (zie bijlage) geeft Luc Faes toelichting bij dit punt. 
Peter Janssens vraagt of er ook een plan is voor de bewoners. 

Dit is een opdracht voor de syndicus. 
Reccino Van Lommel vraagt of het plan voor de bewoners aan de brandweer moet voorgelegd worden. 

Dit is niet verplicht. De brandweer kan, indien nodig, wel ondersteunen. 
Vanuit de pers wordt gevraagd of de brandweerlift altijd kan gebruikt worden of enkel door de brandweer indien 
nodig. 

Bij een interventie kan de brandweer deze lift blokkeren om deze enkel door hen te gebruiken. 
Vanuit het publiek wordt gevraagd of deze brandweerlift  kan gebruikt worden indien de electriciteit zou uitvallen. 

Een dergelijke lift is ofwel aangesloten op een noodgenerator ofwel voorzien van beveiligde lijnen. 
Vanuit het publiek wordt gevraagd indien er problemen zijn met het water er extra wagens met water voorzien 
worden. 

De brandweer zal altijd zorgen voor een backup. Ze is voorstander van natte leidingen. Dit zijn leidingen 
die altijd onder druk staan. Indien de druk zou uitvallen, kan de brandweer altijd water bijzetten. 

 
Punten agenda Gemeenteraad en Raad Maatschappelijk Welzijn 
Er werden geen extra punten aangebracht. 
 
Uit het college 
Er werden geen punten aangebracht. 
 
 
 
Jan Van Rompuy 
Commissiesecretaris 



Vergadering 
Commissie 1

donderdag 26 september 2019donderdag 26 september 2019



Agenda
- Goedkeuring verslag vorige vergadering

- Stand van zaken opmaak Strategisch Meerjarenplan

- Toelichting politie berichtgeving intimidatie scholieren op de Markt

- Stadsregio Turnhout - Jaarrekening 2018

- Hernieuwing van de subsidieovereenkomst tussen de federale overheid en Stad Turnhout 
betreffende de GAS-bemiddelingbetreffende de GAS-bemiddeling

- Intergemeentelijke samenwerking discipline 5 (bij crisis)

- Aankoop voor algemeen nut Oude Vaartstraat 173

- Leiseinde 48 – addendum huurovereenkomst

- Overzicht van het aantal gasboetes en retributies gedurende het eerste semester van dit jaar

- Vraag van raadslid Peter Janssens 

- Punten agenda Gemeenteraad en Raad Maatschappelijk Welzijn

- Uit het college



Stand van zaken opmaak Strategisch Meerjarenplan



Toelichting politie berichtgeving intimidatie 
scholieren op de Markt

Aanleiding

- banale ruzie tussen scholieren die einde vorig schooljaar startte en bij het begin van huidig    
schooljaar werd verder gezet.

- conflict tussen 3 scholieren en 1 jongere met een vijftal volgers die pestgedrag vertonen- conflict tussen 3 scholieren en 1 jongere met een vijftal volgers die pestgedrag vertonen

- partijen zijn allemaal minderjarig (13-15 jaar) afkomstig van Oud-Turnhout – Retie –
Merksplas - Ranst

- bushalte lijn 470  aan oostkant van de Grote Markt 



Toelichting politie berichtgeving intimidatie 
scholieren op de Markt

Tussenkomsten politie

- juni 2019: een meisje werd door een patrouille naar huis gebracht omdat ze door 
pestgedrag van anderen niet naar de bus durfde te gaan. (melding)

- begin schooljaar: - begin schooljaar: 

bestaand netwerk werd ontplooid en overleg met andere partners (school - de Lijn –
Preventie -schoolspotter - gemeenschapswachten - grootmoeder van betrokkene) werd 
opgestart 



Toelichting politie berichtgeving intimidatie 
scholieren op de Markt

Concrete acties

- verhoogde politionele aanwezigheid op de Grote Markt + omliggende straten bij einde 
school (wijkagenten – teamleden in uniform of in burger)

- bij overlast onmiddellijk contact met dispatching/PP Turnhout om camerabeelden in 
voorkomend geval te richten op incidentvoorkomend geval te richten op incident

- begeleiding betrokkene door schoolspotter van school naar bus en tot halte Oud-Turnhout

- aanwezigheid van mensen preventiedienst/gemachtigde opzichters in omgeving bushaltes

- politioneel onderzoek werd opgestart en loopt         

- identificatie van betrokken jongeren + verhoren gepland



Toelichting politie berichtgeving intimidatie 
scholieren op de Markt

Beschouwingen

- netwerk werpt zijn vruchten af:

- bij aanwezigheid politie - burgernetwerk op terrein zijn er geen incidenten 

- geen aantoonbaar verband met bewoners Totem Arendonk (persartikel)- geen aantoonbaar verband met bewoners Totem Arendonk (persartikel)



Dienst preventie Stad Turnhout

pestmeldingen



snel

adequaatadequaat

samen



Plan welbevinden 2010

OPEN-
BAAR 
DOMEIN



partners

Gemeenschapswachten

Schoolspotter

Preventiemedewerkers

De Lijn

Leerkrachten

Welzijnswerkers

hulpverlening

Burgers

Mensen onderweg

Politie 



tools

• Tussen de jongeren aanwezig zijn

• Open houding

• Relatiegebaren

• Aanwezigheid verhogen

• Zelfcontrole

• De-escalatie

• netwerken



Lof     



Stadsregio Turnhout - Jaarrekening 2018



BEMIDDELING GEMEENTELIJKE 
ADMINISTRATIEVE SANCTIES

Hernieuwing subsidieovereenkomst 
tussen federale staat en Stad Turnhout

Marco NETTEN – bemiddelaar GAS arrondissement 
Turnhout



• Federale Overheid – Programmatorische Overheidsdienst 
Maatschappelijke Integratie

• Subsidie 

• Bemiddeling GAS

53.600€

Subsidieovereenkomst

• 53.600€

• Aan Stad Turnhout

• Jaarlijks 

• Systeem van voorlopige twaalfden



Subsidieovereenkomst

• Toepassen, implementeren en begeleiden van de GAS-bemiddelingsprocedure
binnen arrondissement Turnhout

• Criminoloog - opleiding bemiddelaar - blanco strafregister

• Jaarlijks activiteitenrapport

• Structurele samenwerking met partners

Betalingsmodaliteiten • Betalingsmodaliteiten 



Bemiddeling =
Alternatieve en sociale luik van de GAS-procedure
• Herstelprestaties voorzien en opvolgen (jongeren)

• Bedaren van een conflict tussen partijen (dialoog, verzoening)

• Schaderegelingen uitwerken (dader-slachtoffer)

• Leefbaarheid bevorderen (burenproblematiek)• Leefbaarheid bevorderen (burenproblematiek)

• Informeren en sensibiliseren (cfr. diftar-aanbieden afval)

• Doorverwijzen naar gespecialiseerde instanties (T’ANtWOORD, De Meander)

• Treffen van maatregelen bij overlastproblematiek (lawaai, agressieve honden)



Cijfers 2018 - Bemiddeling

Vandalisme 22

Lichtere slagen en verwondingen 9

Wildplassen 5

Dieren 5

Brandveiligheidsattest horeca 5Brandveiligheidsattest horeca 5

Best. aanhouding/verst. openb. orde 4

Vuurwerk 3

Afval 3

Nachtlawaai 1

Inname openbare weg 1



Samenwerking D5 in crisissituaties

Turnhout, Oud-Turnhout, Kasterlee



Verschillende disciplines in noodsituaties

Iedere noodsituatie wordt bestreden door interventiediensten. Hun opdrachten zijn 
verspreid over vijf disciplines. Elk van die disciplines stelt een monodisciplinair
interventieplan op waarin de eigen werking wordt beschreven.

Discipline 1: de hulpverleningsoperatiesDiscipline 1: de hulpverleningsoperaties

Discipline 2: de medische, sanitaire en psychosociale hulpverlening

Discipline 3: de politie van de plaats van de noodsituatie

Discipline 4: logistieke steun

Discipline 5: informatie



Opdracht van discipline 5 in het crisiscentrum

1. Waarschuwen van de bevolking en/of BE-Alert;

2. Informeren van slachtoffers en familieleden van slachtoffers (in multidisciplinaire 
samenwerking is dit opdracht van D2);

3. Informeren van de (betrokken) bevolking over de te nemen 
beschermingsmaatregelen;beschermingsmaatregelen;

4. informeren van de (betrokken) bevolking over de maatregelen die door de 
overheid worden getroffen;

5. informeren van het publiek.



Communicatierollen in het crisiscentrum

1. strateeg en adjunct-strateeg zijn aanwezig in de crisiscel en adviseren het beleid;

2. teamleader stuurt het communicatieteam aan en wisselt informatie uit met de 
strateeg;

3. D5 op het terrein geeft informatie aan de teamleader (eventuele samenwerking met 
D3 op het terrein);D3 op het terrein);

4. analist screent wat er gebeurt op sociale media en in pers en informeert hierover de 
teamleader;

5. redacteur schrijft de boodschappen voor de verschillende informatiekanalen. De 
redacteur wordt eventueel bijgestaan door een assistent om de boodschappen op 
de verschillende informatiekanalen te publiceren en up to date te houden;

6. perscontact - woordvoerder is aanspreekpunt voor de pers en onderhoudt het 
contact met de pers;

7. verantwoordelijke callcenter zet het callcenter op indien nodig en stuurt dit team 
aan.



In noodsituaties krachten en expertises bundelen

- communicatiediensten van Turnhout, Oud-Turnhout en Kasterlee

- crisiscommunicatie = een specialisme 

- expertise delen = sterke efficiëntiewinst

- Golden Hour: stad of gemeente neerzetten als betrouwbare bron aan informatie 
in de stroom van berichten door snel deel te nemen aan de communicatiein de stroom van berichten door snel deel te nemen aan de communicatie

- vervanging en assistentie bij (meerdaagse) noodsituaties



Vergoedingen

- Het hoger doel primeert. Communicatiecollega’s kunnen hulp vragen bij 
noodsituaties in Turnhout, Oud-Turnhout of Kasterlee.

- Vrijwillige basis.

- Werknemer en onkosten (zoals telefoonkosten) worden betaald door eigen 
werkgever.werkgever.



Aankoop voor algemeen nut 
Oude Vaartstraat 173

Blauwe arcering – kadastraal: sectie B, nummer 1008 D 7

Oppervlakte:1 340 m², aan schattingsprijs: 360 000 euro

Aansluitend op binnengebied Wouwerstraat (groene arcering), eigendom 
Stad Turnhout

Aanduiding (toekomstige) tragewegverbinding in gele kleur

Gebouw max. 4 jaar gebruik door Ter Loke.



• Opgenomen in de studie voor het project ‘Van leegstaande naar verweven 
werklocaties’, samen met de site van B-post en het stadseigendom Wouwerstraat
binnengebied met loods

• nadien mogelijk socio-culturele, sociaal-maatschappelijke invulling of verkoop, 
naargelang de resultaten van de studie



Leiseinde 48 – addendum huurovereenkomst

• Huur loods sinds 1/11/2007 voor periode van 3 jaar. Opzeg mogelijk bij verstrijken 
van 3 jarige periode met vooropzeg van 6 maanden.

• Hal bleef in gebruik, huurovereenkomst wordt geregulariseerd met dit addendum

• Wijzigt enkel de duur naar onbepaald en opzeg kan te allen tijde mits vooropzeg 
van 6 maanden.

• Overige voorwaarden blijven ongewijzigd• Overige voorwaarden blijven ongewijzigd



Overzicht van het aantal gasboetes en retributies 
gedurende het eerste semester van dit jaar

Gas heeft 29 pv’s met betrekking tot afval ontvangen in 2019 (*) 

5 pv’s zitten nog bij de administratie

6 pv’s werden geseponeerd (dader of adres onbekend)

18 procedures opgestart (waarvan 4 nog een eindbeslissing moeten krijgen)18 procedures opgestart (waarvan 4 nog een eindbeslissing moeten krijgen)

Er werden 23 sluikstorten door de milieudienst doorgegeven en opgeruimd in 2019

20 x 260 euro

3 x 30 euro

totaal = 4.120 euro

Retributie kan pas geïnd worden na de volledige doorloop van de GAS-procedure

(*) hiervan zijn er een aantal die vastgesteld werden (en ook eventueel opgeruimd) in 2018 



Vraag van raadslid Peter Janssens

Brandveiligheid toren Turnova

De brandweerladder die in onze brandweerzone ter beschikking is, kan een maximale hoogte 
bereiken van 27 meter. Het gebouw is echter veel hoger, waardoor deze ontoereikend zou 
zijn bij noodgevallen.

Zijn er stijgleidingen voorzien?

Werd er een actieplan uitgewerkt voor gevallen waarin er sprake is van een noodtoestand? 
Zo ja, graag een inhoudelijke toelichting.



Punten agenda Gemeenteraad en Raad 
Maatschappelijk Welzijn

…



Uit het college

…



Van Bestuursakkoord naar Strategisch 
Meerjarenplan 2020-2025Meerjarenplan 2020-2025

26 september 2019

Commissie 1



Achtergrond bij het strategisch 
planningsproces

2



Van Bestuursakkoord naar Meerjarenplan

• Van Bestuursakkoord …

• … naar het Strategisch meerjarenplan 2020-2025: 
– Plan waarin we andere plannen omvatten en kaderen 

binnen een groter geheel

– Plan waarin we alle financiële consequenties in kaart 
brengen en zo de totaalsom kunnen maken

• We hebben allemaal geld nodig uit dezelfde portefeuille

• We kunnen middelen maar één keer uitgeven

– Plan waarin we de algemene strategie kunnen 
expliciteren.

3



Zoeken naar een evenwicht tussen



4 Principes

Ambitieus Duidelijk

Realistisch 
zowel inhoudelijk 
als financieel

5

Ambitieus
bestuursakkoord 
als vertrekpunt

Gedragen
door partners 
en medewerkers

Duidelijk
Gestart met actieplannen 
(concreet en becijferbaar)



Opmaak in 5 stappen

• Stap 1: Naar duidelijke actieplannen

• Stap 2: Detailleren van de actieplannen en in kaart 
brengen huidige werking

• Stap 3: Uitwerken strategisch kader (strategische 
doelstellingen)doelstellingen)

• Stap 4: Participatie

• Stap 5: Beleidsbepaling



Stap 1: Van duidelijke actieplannen

• Bestuursakkoord bevat veel ambitie in tekstvorm

• Daarom omgezet naar duidelijke actieplannen 

• Maakt het concreet en becijferbaar

• Op die manier krijgen we allemaal één gezamenlijk en • Op die manier krijgen we allemaal één gezamenlijk en 
duidelijk zicht op de context

• Een goed begrip van de context leidt tot een scherpere 
afbakening van concrete acties en projecten om aan 
het bestuursakkoord uitvoering te geven



Stap 2: Naar realistisch programma 

• Komen tot een financieel realistisch inhoudelijk 
programma

• De uitwerking gebeurt in 3 oefeningen :

– Oefening 1: in kaart brengen huidige werking

– Oefening 2: inhoudelijk verfijnen en financieel becijferen 
van het actieplan

– Oefening 3 : keuzes maken



Stap 2: Naar realistisch programma

• Oefening 1: in kaart brengen huidige werking

– Doel: Een overzicht krijgen van de voornaamste huidige 
producten per dienst

– Hoofdreden: We willen de huidige werking verhouden tot – Hoofdreden: We willen de huidige werking verhouden tot 
de vooropgestelde doelen in het bestuursakkoord. Op die 
manier kunnen we de AS IS-werking in lijn brengen met de 
doelen uit het bestuursakkoord.

9



Stap 2: Naar realistisch programma

• Oefening 2: Inhoudelijk verfijnen en financieel 
becijferen van de actieplannen

– Doel: Een overzicht krijgen van de concrete acties, 
projecten en producten per actieplan en de middelen 
(personeel en financieel) die hiervoor nodig zijn.

– Hoofdreden: We willen weten welke acties we onder welk 
actieplan gaan uitvoeren. 

– Daarnaast zijn de beschikbare middelen niet grenzeloos. 
Om een realistisch en transparant meerjarenplan te 
kunnen aanleveren moeten we een beeld krijgen van de 
kostprijs van de ambities uit het bestuursakkoord.
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Stap 2: Naar realistisch programma

• Oefening 3: keuzes maken

– Doel: De gewenste ambities in balans brengen met de 
financiële realiteit om zo te komen tot een financieel 
realistisch inhoudelijk programma 

– Hoofdreden: De beschikbare middelen zijn                    
niet grenzeloos. Om een realistisch en                
transparant meerjarenplan te kunnen aanleveren      
moeten we keuzes maken. 

Wettelijk verplicht Financieel Evenwicht:

• Beschikbaar budgettair resultaat moet jaarlijks > 0

• Autofinancieringsmarge moet in 2025 > 0
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Stap 3: Uitwerken strategische bovenbouw

• Opmaak strategische doelstellingen op basis van 
goedgekeurde lijst van actieplannen

• Streven naar beperkt aantal doelstellingen die helder 
omschreven zijn



Stap 4: Participatie

• Keuze voor adviesraden om al dan niet advies te geven 
(buiten de adviesraden die hiertoe decretaal verplicht 
zijn)

• Keuze om al dan niet advies te geven op geheel van de 
actieplannen of slechts enkele actieplannen 

• Advies zal gevraagd worden op basis van de actieplannen

• Documenten zullen beschikbaar gesteld worden na 
conclaaf van begin oktober

• CBS heeft de mogelijkheid om aanpassingen nalv de 
adviezen door te voeren bij eerste aanpassing van het 
meerjarenplan in 2020 (gezien de krappe tijdslijn)



Timing

• Gestart najaar 2018

• Eindigt bij goedkeuring meerjarenplan op de 
gemeenteraad van 16 december 2019



Bekijken we ook verder …

• Afstemmen van de financiële architectuur (BBC 2020)

– Infosessie voor raadsleden do 28/11 van 18u30 tot 21u30

• Implementatie van de applicatie ORBA • Implementatie van de applicatie ORBA 

ORBA

Opvolging

Realisatie

Bestuurs-

Akkoord

BBC

Beleids-

Beheers

Cyclus



Ondertussen worden opportuniteiten 
gegrepen

• Bij budgetwijziging 1 werden reeds budgetten voorzien 
voor acties die in lijn liggen met het bestuursakkoord

• O.a.
– uitbreiding zone 30, 

– verkeersplan Turnova, – verkeersplan Turnova, 

– aanwerving armoederegisseur, 

– deelname project Liberation Route, 

– plaatsen van ondergrondse afvalcontainers,

– opmaak RUP Parklaan Oost en RUP Philipssite, 

– opmaak armoedeplan,

– meer kerstverlichting en op andere plaatsen.



Bedankt voor jullie aandacht!

Hebben jullie nog vragen of opmerkingen?Hebben jullie nog vragen of opmerkingen?
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Jaarrekening 2018 
vooraf te weten

Wijk-Werken
• Groot verschil met 2017 – start van Wijk-

WerkenWerken
• Analytische afsplitsing maken met Wijk-

Werken (voor leesbaarheid)
• Wijk-Werken => zelfbedruipend



Jaarrekening 2018
vooraf te weten

Afspraken bestuur 12 juni 2018 -
begrotingswijziging
- Door extra subsidie Vlaamse overheid en 

provincie voor Wonen => ‘overschot 52.160 provincie voor Wonen => ‘overschot 52.160 
euro’

- Gemeentelijke middelen Huis van het Kind 
afgelopen 2 jaar => geen akkoord met CAW 
waardoor ‘overschot 76.000 euro’



Jaarrekening 2018
vooraf te weten

Totaal van 128.160 euro werd inmiddels 
éénmalig teruggestort aan gemeenten

- Beerse: 26.827 euro- Beerse: 26.827 euro
- Oud-Turnhout: 20.440 euro
- Turnhout: 64.315 euro
- Vosselaar: 16.608 euro



Jaarrekening 2018
vooraf te weten

Afspraken gemaakt dagelijks bestuur 12 juni 
2018
- Opbouw reserve – plafond 300.000 euro

- Reserve door de jaren heen opgebouwd - Reserve door de jaren heen opgebouwd 
- Op 31.12.18: 377.053,42 euro
- 77.053,42 euro => op wachtrekening (o.v.b. ter 

beschikking voor extra opdrachten i.h.k.v. het 
verbreden en verdiepen van het mobiliteitsplan



Jaarrekening 2018
BALANS
ACTIVA
• Materiële vaste activa (€ 14.329)

Aankoop van vernieuwd pakket Woonsoft  en investering nieuwe website
• Vorderingen op ten hoogste één jaar (€ 83.869)

Dit zijn voornamelijk de subsidies die wij nog moeten ontvangen van de Vlaamse overheid.  
• Geldbeleggingen (€ 503.682) – liquide middelen (€ 199.595)

Er moeten nog facturen komen van de stad Turnhout over activiteiten van het boekjaar 2018, deze waren op 
datum van 31/12/18 nog niet betaald, maar wel reeds opgenomen in de kosten.datum van 31/12/18 nog niet betaald, maar wel reeds opgenomen in de kosten.

• Overlopende rekeningen (€ 17.264)
Nog te ontvangen middelen van VEA 

PASSIVA
• Handelsschulden (€ 147.380)

Hiervan is € 117.666,92 voorzien voor de facturen van de stad Turnhout voor de personeelskosten van het project 
‘Wonen in de Stadsregio’.  

• Overige schulden (€ 208.117)
Dit gaat over de bedragen die terug naar de gemeenten gaan 

• Overlopende rekeningen (€ 147.753)
In de boekhouding wordt de te ontvangen Vlaamse subsidie ‘Wonen in de stadsregio’ voor de volledige  periode 
opgenomen (2018-2019).  Deze middelen, voorzien voor 2019, worden overgedragen naar het volgend boekjaar.  
Hetzelfde geldt voor de subsidie van de provincie.



Jaarrekening 2018
Resultatenrekening

Bedrijfsopbrengsten 31/12/2018 31/12/2017

toelagen gemeenten 471 938 495 495
subsidies 230 998 211 275
bibliotheken 4 166 2 806
andere 18 101 38 416
totaal 725 203 747 993

Kosten

Projectkosten 5 730 3 232
diensten en diverse goederen 192 951 209 781
bezoldigingen, sociale lasten en

555 844 506 065
bezoldigingen, sociale lasten en

555 844 506 065
pensioenen
afschrijvingen 8 630 9 680

andere bedrijfskosten 0 0

totaal 763 155 728 759

Bedrijfswinst -37 952 18 910
financiële opbrengsten 1 7
financiële kosten 512 -6 589
Uitzonderlijke opbrengsten 0 0
Belastingen op resultaat 0 0

12 328
te bestemmen winst -38 465 12 328
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VRAAG IVM TURNOVATOREN

1. Vraag Peter Janssens : Brandveiligheid Turnovatoren

A. De brandweerladder die in onze brandweerzone ter beschikking is, kan een 
maximale hoogte bereiken van 27 meter. Het gebouw is echter veel hoger, 
waardoor deze ontoereikend zou zijn bij noodgevallen.

B. Zijn er stijgleidingen voorzien?

C. Werd er een actieplan uitgewerkt voor gevallen waarin er sprake is van een 
noodtoestand? Zo ja, graag een inhoudelijke toelichting. 
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VRAAG IVM TURNOVATOREN

Brandveiligheid Turnovatoren

1. De Turnovatoren voldoet aan de wettelijke bepalingen ter zake: met name de 
basisnormen brandveiligheid (KB van 07/07/1994 e.v. bijlage 4/1 – hoge 
gebouwen).

2. In deze wetgeving staan de voorwaarden vermeldt waaraan hoge gebouwen 
moeten beantwoorden en dit op vlak van :

•Bereikbaarheid

• Inplanting

•Compartimentering

CCOMMISSIEOMMISSIE 11
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•Compartimentering

•Evacuatie

•Voorschriften bouwmaterialen

•Voorschriften specifieke lokalen zoals: technische lokalen, stookplaatsen, 
lokalen voor de opslag van huisvuil, hoogspanningslokalen, 
parkeergebouwen, …



VRAAG IVM TURNOVATOREN

Brandveiligheid Turnovatoren - vervolg

•Uitrusting van de gebouwen zoals liften, roltrappen, 
brandbestrijdingsmiddelen, melding/waarschuwing/alarm, 
veiligheidsverlichting, veiligheidssignalisatie, …

•Bliksembeveiliging

3. Enkele concrete aandachtspunten:

• Bereikbaarheid: het gebouw moet bereikbaar zijn via de openbare weg of via 
een bijzondere toegangsweg. Dit is conform.

CCOMMISSIEOMMISSIE 11
Donderdag 26 september 2019Donderdag 26 september 2019

44

een bijzondere toegangsweg. Dit is conform.

• Ten minste één van de lange gevels moet langs een weg lopen, toegankelijk 
voor de brandweer. Is conform.

• Evacuatie: 2 gecompartimenteerde trappenhuizen aanwezig. Dit maakt dat de 
gevels niet bereikbaar moeten zijn door de laddervoertuigen om een evacuatie 
te kunnen uitvoeren.

• Er is een brandweerlift voorzien. In noodgevallen kan de brandweer van deze 
lift gebruik blijven maken (ook bij brand).



VRAAG IVM TURNOVATOREN

3. Enkele concrete aandachtspunten:

• Aëraulische installaties voor rookafvoer: in geval van brand worden de 
trappenhuizen in overdruk gezet ten opzichte van hun sassen en horizontale 
evacuatiewegen. Op de geteisterde bouwlaag worden de horizontale 
evacuatiewegen bovendien geventileerd door het inblazen van verse lucht en 
afzuigen van rook.

• Gebouw is uitgerust met een automatische detectie-installatie, 
veiligheidsverlichting, signalisatie en brandbestrijdingsmiddelen  per 
bouwlaag (blussers, haspels)
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bouwlaag (blussers, haspels)

• Bijkomend per bouwlaag: aanwezigheid van een muurhydrant, gevoed met 
water onder druk (incl. drukopvoerinstallatie) waarop de brandweer de 
brandslang kan aansluiten (principe stijgleiding). (voorwaarden conform de 
basisnormen brandveiligheid). 

• Ondergrondse parking: rook- en warmteafvoerinstallatie conform de norm.

• Winkels 0 / +1: sprinkler + rook- en warmteafvoer aanwezig.

• Op de site zijn bovengrondse hydranten aanwezig BH100.



VRAAG IVM TURNOVATOREN

4. Uitwerken van een actieplan

• Voor specifieke terreinen, gebouwen, infrastructuur, …. Worden VIP’s 
uitgewerkt door onze preparatiedienst (Voorafgaandelijke InterventiePlannen)

• Nieuwe naamgeving DIP’s (Digitale InterventiePlannen)
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VRAAG IVM TURNOVATOREN
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VRAAG IVM TURNOVATOREN
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VRAAG IVM TURNOVATOREN
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VRAAG IVM TURNOVATOREN
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VRAAG IVM TURNOVATOREN
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VRAAG IVM TURNOVATOREN
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VRAAG IVM TURNOVATOREN
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VRAAG IVM TURNOVATOREN
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VRAAG IVM TURNOVATOREN

5. Uitwerken SOP Hoogbouw ( Standaard OperatieProcedure) voor interventie

• Wat is een “Hoogbouw”

• Indeling volgens de basisnormen: Laag (≤10m) – Middel (10-25m)–
Hoogbouw ( ≥25m)

• Vanaf “hoogbouw” ( 25 m hoogte) brandbestrijding via de binnenzijde 

• Richtlijnen procedure

• Doelstelling: snel en gestructureerd tot een uitgangsdispositief te komen 
welk als basis kan fungeren voor elke verdere tactische inzet
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• Specifieke aandachtspunten worden in de richtlijn vermeld

• Voorbeeld:

• Interventie op verdieping X

• Bruggenhoofd op verdieping X-3

• 2de voedingspunt (aanvalslijn) op verdieping X-2

• Verdieping X-1 : 1ste aanvalslijn 



VRAAG IVM TURNOVATOREN

5. Uitwerken SOP Hoogbouw ( Standaard OperatieProcedure) voor interventie

• Trainen/oefenen van de procedures

• Rondleidingen met onderofficieren

• Bezoeken ter plaatse met manschappen – officieren ( OVD’s)

• Voorbereiding met werkgroep van de procedures

• Inlezen van het DIP

• Oefenen van de procedure “Hoogbouw”

• ……
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• ……

• Wordt vervolgd …..

• ……….



NOG VRAGEN ?
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